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GENERALFORSAMLING. 

 

Gafri ApS – stamps 

 
Vort lager af tilbehør er kraftigt udvidet og vi søger at lagerføre  

alle normale produkter og firmamærker. 
 

Vi har et bredt udvalg i kilovarer, landepakker, enkeltmærker, serier, partier 

og samlinger m.v.  
 

Salg, køb og bytte af frimærker, postkort og mønter. 

 

Åbningstider: 
 

Forretningen er fast åben hver tirsdag og onsdag 

fra klokken 10.00 – 18.00 

Også åben mange andre dage især lørdag, men også efter aftale. 

Forretningen er beliggende midt i Saltum by og direkte ved hovedvejen 

mellem Aalborg og Løkken.  

Gode parkeringsforhold såvel foran som bag forretningen. 

 

Postordre ekspederes og levering / afhentning i Aalborg kan aftales, ligesom 

varer gerne medtages på byttedage efter bestilling. 

 

Gafri ApS – stamps, Søndergade 11, DK-9493 Saltum 

www.gafri.dk      e-mail: gafri@nordfiber.dk 

Telefon 98 12 05 38 svarer alle dage kl. 9-18 
 

Medlem: Danmarks frimærkehandlerforening og ifsda 

http://www.gafri.dk/
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GENERALFORSAMLING 

 
Tirsdag, den 7. november 2023, kl. 19.30. 

 

Dagsorden ifølge Lovene: 

 

1) Valg af dirigent. 

2) Formandens beretning. 

3) Kasserers beretning og regnskab. 

4) Fastsættelse af kontingent 

5) Indkomne forslag. 

6) Valg af bestyrelsesmedlemmer 

a) Formand: Ole Dimpker (modtager genvalg) 

b) Bestyrelsen: Lars C. Jensen (modtager genvalg) 

c) Bestyrelsen: Niels Jørgen Larsen (modtager genvalg) 

7) Valg af suppleanter 

a) Bjarne Kock 

b) Vakant 

8) Valg af bilagskontrollanter 

a) Albert Holkenberg 

b) Kjeld Holm 

9) Valg af bilagskontrollant suppleant. 

a) Poul Christensen 

10) Eventuelt. 

 

Forslag der ønskes behandlet på generalforsamlingen skal være 

fremsendt SKRIFTLIGT til formanden senest  

     Tirsdag den 31. oktober 2023.     

 

Forslag sendes til: 

Ole Dimpker 

Gyvelvej 25 

9400 Nørresundby 

Mail: dimpker@live.dk 

 

 

mailto:dimpker@live.dk
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Klubbens bestyrelse valgt på Generalforsamling for 2022-2023 

den 1. november 2022 

 

Formand Ole Dimpker 

   Tlf. 22 77 69 15 

   Mail: dimpker@live.dk  

Næstformand  Lars C. Jensen 

og sekretær  Tlf. 27 29 99 12    

    Mail: nymarksvej11@gmail.com  

Kasserer Jørgen Sørensen 

    Tlf.: 22 80 08 61 

     jas@jas-ware.dk  

Medlem Niels Jørgen Larsen 

    Tlf. 96 33 22 37 

   Mail: nille@stofanet.dk 

Medlem Erling Sørensen 

  Tlf. 60 12 59 19 

  Mail: bentelinge@stofanet.dk    

 

 

 

Kontingentsatser 

A medlem 450 kr. Medlemskab af DFF og modtager DFT 

A husstand 290 kr. Modtager ikke DFT (en anden i husstanden 

skal være A-medlem) 

C medlem 100 kr. Medlemmer, der i forvejen betaler A     

kontingent gennem en anden forbundsklub 

 
DFF = Danmarks Filatelist Forbund 

DFT = Dansk Filatelistisk Tidsskrift (abonnement kan tegnes separat) 

 

 

 

mailto:dimpker@live.dk
mailto:nymarksvej11@gmail.com
mailto:jas@jas-ware.dk
mailto:nille@stofanet.dk
mailto:bentelinge@stofanet.dk
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Kontingentbetaling 

Kontingent kan betales på følgende måder: 

 

Du kan betale kontingentet kontant på klubaftener. Kvittering gives 

på forlangende. 

 

I netbank kan du overføre beløbet til klubbens konto: Reg. Nr. 

1551 konto nr. 7100787. 

 

Ved betaling i netbank skal du huske at opgive navn og 

medlemsnummer, så vi kan notere betalingen på rette 

vedkommende. 

 

Kontingentet skal betales senest den 15. oktober 2023, 

jf. lovenes §4.  
 

Har du spørgsmål om kontingentbetaling, kan du kontakte 

kassereren. 
 

Velkommen til 74. sæson 
  

Jeg håber, alle er klar til den nye sæson. 

 

Vi er flyttet til nye lokaler. Vi har fået lidt bedre plads. Mødedag er 

fastsat til tirsdage, da det er svært at reservere skiftevis tirsdage og 

onsdage. Vi har meddelt dette flere gange til møderne, og der var 

tilslutning til ændringen.  

 

Den forløbne sæson 2022-23 har været skånet for de store 

afbrydelser som de foregående (2020-22) med Covid. Lad os håbe, 

der ikke opstår lignende situationer i fremtiden.  

 

Antal medlemmer er lidt vigende, vi er nu lidt over 50. Nedgangen 

skyldes desværre dødsfald blandt medlemmerne, et par medlemmer 

har desuden valgt at skifte klub. 
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Vi har atter forsøgt at sammensætte et varieret program, som vi 

håber, at medlemmer finder spændende og interessant, uagtet at en 

stor del af programmet er genbrug af emner, der har været 

programsat gennem mange sæsoner. 

 

Der er i lighed med de seneste sæsoner igen truffet aftale om, at vi i 

løbet af sæsonen får besøg af Aalborg Philatelistklub og Støvring 

Frimærkeklub, ligesom vi naturligvis er inviteret på genbesøg. 

 

Vi vil forsøge at få plads til nogle af klubbens biblioteksbøger i vores 

nye mødelokale, som så direkte kan anvendes på mødedagene eller 

lånes med hjem mod kvittering. Vi er i gang med at slanke klubbens 

bibliotek, så uaktuel litteratur fjernes, sælges eller foræres bort. En 

del af bøgerne findes i flere eksemplarer, og kan evt. sælges på vores 

auktioner.  

 

I programmet har vi anført ”temaer”. Det betyder, at vi koncentrerer 

os om et bestemt område/bestemte lande, så medlemmerne kan 

medtage mærker fra de områder. Forslag til ændringer til temaer er 

velkomne, da vi går efter at finde emner, der interesserer flest. 

 

Ole Dimpker 

Mindeord 
I den netop overståede sæson har vi desværre mistet fire medlemmer. 

Bent Østergaard-Jensen.  

Vores tidligere formand i mange år, afgik ved døden i vinter.  Bent 

blev i 2021 udnævnt til æresmedlem, og i den forbindelse skrev vi i 

klubbladet bl.a.: 

”Bent tog altid godt imod nye medlemmer, så de følte sig velkomne, 

og denne venlighed bredte sig til resten af klubbens medlemmer, 

noget vi alle fik glæde af. Bents indsats er en vigtig årsag til, at 

klubben er, hvor den er i dag. En af de bedste.” 
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Bents gode humør og humoristiske bemærkninger var altid med til 

at løfte stemningen til møderne. 

Efter at være gået af som formand, fortsatte Bent med at stå for 

vurderinger og køb af samlinger, som han klargjorde til vores 

auktioner. En opgave han udførte med stor dygtighed lige til det 

sidste.  

Bent er dybt savnet, både som aktivt medlem og som menneske.  

Æret være Bents minde. 

Klaus Andersen.  

Klaus var et vellidt og agtet medlem, som deltog i vores møder så 

ofte han kunne, indtil sygdom i 2022 bandt ham til hjemmet. Flere 

af vores medlemmer besøgte herefter Klaus for at bytte mærker og 

høre, hvordan han havde det. Klaus var et udpræget 

ordensmenneske, og hans samling bar også præg af det. Fine 

velordnede indstiksbøger anført med katalognumre. Klaus gik bort i 

begyndelsen af 2023. Æret være Klaus minde. 

Søren-Peder Sørensen 

Søren gik bort et af de sidste dage af 2022. Til trods for sit medfødte 

handikap, var Søren et aktivt menneske, der både studerede og 

passede sin frimærkesamling, og deltog i så mange af vores 

medlemsmøder, som hans tid tillod. De fleste husker vel Sørens 

køretøj, når han bakkede, for at komme rundt, og køretøjet udsendte 

sit velkendte Bip-Bip. Æret være Sørens minde. 

Henning H. Hellemann 

Henning var et meget aktivt medlem, der deltog i næsten alle af 

klubbens møder, og som også var en flittig indleverer af lots til salg, 

samtidig med at han også bød på mange af de andre lots. Æret være 

Hennings minde. 
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Foredrag ved Klaus Johansen om posthornsstempler  
 
Den 4. april 2023 holdt Klaus Johansen et foredrag om de danske 

posthornsstempler, som blev anvendt ved forsendelse af lokalpost 

med jernbane. Der var en lavere lokaltakst, så når togpersonalet 

tømte postkasserne ved stationerne, blev de stemplet med et 

posthornsstempel, hvis de kun skulle forsendes indenfor 

lokalområdet. Klaus fortalte indlevende om brugen af disse 

stempler, suppleret med megen viden om jernbanerne og de tog, 

der hørte til den tid.  

 

Klaus fremviste mange eksempler på forsendelser med 

posthornsstempler. 

 

 

 

 

Byttedage i Region Nordjylland i den 

kommende sæson 

Dato Arrangement Sted Arrangør 

30.09.23 Byttedag Grønnevold 2, Hjørring Hjørring Filatelistklub 

30.09.23 
Frimærkets 
dag  Hyttefadet, Vildsund kl. 9 Mors, Sydthy og Thisted 

13.01.24 Byttedag Brovst Skole 
Jammerbugtens Mønt- og 
Frimærkeklub 

10.02.24 Byttemesse Løvvanghallen ANF 

02.03.24 Byttedag Hjallerup Skole kl. 10-16 
Østvendsyssel 
Frimærkeklub 

01.04.24 Byttedag Stadionhal 5, Stadion Allé Viborg Frimærkeklub 

21.04.24 Samlermesse 
Brovst Sport og 
Kulturcenter 

Jammerbugtens Mønt- og 
Frimærkeklub 

29.04.24 Byttemesse Rosendal Hallen, Hobro Hobro Filatelistklub 
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Lidt om klubben 

Klubbens medlemmer samler på mange forskellige temaer. Det er 

mest brugt at samle lande, hvor de Skandinaviske lande og 

Tyskland er mest de mest udbredte samleområder, Men også 

mange andre lande primært fra Vest- og Østeuropa. Der er nogle 

der har motivsamlinger, fx fyrtårne, skibe, sommerfugle m.fl. 

Hertil kommer specialer som postkort, breve, luftpost, Perfins, 

stempler mm. 

I klubben er der altid nogen, der kan og vil hjælpe dig, uanset hvad 

det drejer sig om rent filatelistisk. Vi har altid de nyeste kataloger 

til rådighed, vandmærkesøger, lup samt en del tidsskrifter og andet 

filatelistisk materiale, som du kan låne.  

 

Byttedagen den 4. februar 2023 

Efter to års pause på grund af coronaen kunne vi igen afholde vores 

Byttedag i Løvvanghallen. Det var svært at gætte på, om der nu 

ville komme mange besøgende på grund af den lange pause, eller 

om man nu var vænnet fra at gå til byttedag i Nørresundby. 

Dog var der den sædvanlige interesse fra handlere og kræmmere, 

så vi håbede på, at det også ville gælde antallet af besøgende. 

Efter Løvvangskolens lukning var der stort set ikke længere borde 

og stole til rådighed fra den side, så vi måtte leje mange borde og 

stole. 

Vores sædvanlige leverandør til caféen havde meldt fra, så vi 

allierede os med bowlinghallens cafeteria, hvor vi købe et antal 

buffeter, som vi så måtte håbe på ville blive solgt. Vi sørgede selv 

for morgenbrød og kage. 
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Dagen forløb med et pænt antal besøgende om formiddagen, og en 

ret hurtig afmatning efter frokosttid. Det samlede antal deltagere 

endte på ca. 220 – en nedgang på nok ca. 50 fra sidste gang. 

Heldigvis blev buffeten solgt, og med salg af morgenbrød og 

amerikansk lotteri, kunne dagen økonomisk løbe rundt.  

Bestyrelsen takker for den hjælp, som flere medlemmer bidrog 

med, med opstilling og nedtagning af borde og stole, samt pasning 

af indgang og stand. 
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Julefrokosten  
 

Den 29. november 2022 var der afslutning på første halvdel af 

sæsonen med julefrokost i det sædvanlige mødelokale hos 

Ældresagen. 

Desværre var fremmødet begrænset – vi var i alt 20 deltagere.  

Men maden var god og rigelig. 

Som sædvanlig var der både 

amerikansk lotteri og bankospil. 

Vores 2 25 års-jubilarer, Carsten 

Andersen og Peter Ustrup, var 

inviteret. Desværre måtte Peter 

melde afbud, men på billedet ser I 

Carsten få overrakt vingave af 

formanden. 

 

Her ses det flotte bord, parat til 

gæsterne.  
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Mødeprogram andet halvår 2023 
 

 

Alle møder starter klokken 19.30 
Dørene åbnes klokken 19.00  

 

Mødeprogram efterår 2023 
Tirsdag 5. sep. Sæsonstart og auktion 

Tirsdag 12. sep. Tema og bytteaften Sverige 

Tirsdag 19. sep.  Auktion 

Tirsdag 26. sep. Foredrag – Postloven af 1851 og hvad den 

medførte ved Karsten Jensen 

Lørdag 30. sep. Frimærkets dag i Omnihuset, Filstedvej. 

Onsdag 4. okt. Vi besøger Aalborg Philatelistklub 

Tirsdag 10. okt. Auktion 

Tirsdag 17. okt. Tema og bytteaften Danmark, Grønland, 

Færøerne og DVI. 

Tirsdag 24. okt. Auktion 

Lørdag 28. okt. Nordjysk fællesmøde kl. 12 i Omnihuset 

Tirsdag 31. okt. Foredrag - dff-netsalg.dk - historie og den 

praktiske brug ved Anders Jørgensen 

Tirsdag 7. nov. Generalforsamling og bytteaften 

Tirsdag 14. nov. Besøg fra Støvring og auktion 

Tirsdag 21. nov. Auktion 

Tirsdag 28. nov. Juleafslutning Starter klokken 18.30 

 

Mødepræmier 

Mødepræmier udtrækkes ved alle klubben møder. Der udtrækkes 

én præmie pr. påbegyndt 10 fremmødte. 

Præmien er et gavekort på kr. 50,00. Gavekortene kan indløses ved 

køb i klubbens salgsmapper og på klubauktioner. Gavekortene kan 

ikke indløses mod kontanter. 
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Mødeprogram første halvår 2024 
Alle møder starter klokken 19.30 

Dørene åbnes klokken 19.00  

 

Mødeprogram første halvår 2024 
Tirsdag 2. jan. Bytteaften Tyske områder. 

Tirsdag 9. jan. Auktion  

Tirsdag 16. jan. Tema. Konkurrence og bytteaften Norge og 

Island. 

Tirsdag 23. jan. Auktion 

Tirsdag 30. jan. Tema og bytteaften Finland og Åland og 

orientering om Byttedagen 

Tirsdag 6. feb. Auktion.  

Lørdag 10. feb. NORDJYSK BYTTEDAG I 

LØVVANGHALLEN 

Tirsdag 13. feb. Tema og bytteaften Østeuropa 

Tirsdag 20. feb. Auktion 

Tirsdag 27. feb. Bankospil og fremvisning af klubsamling 

Torsdag 7. mar. Besøg hos Støvring Frimærkeklub 

Tirsdag 12. mar. Foredrag  

Tirsdag 19. mar. Besøg af Aalborg Philatelistklub og auktion 

Tirsdag 26. mar. Tema, konkurrence og bytteaften. 

Tirsdag 2. apr. Auktion 

Tirsdag 9. apr. Bytteaften Danmark ”Bag i bogen” 

Tirsdag 16. apr. Tema: Hvordan opsætter vi vores samlinger 

– tag gerne eksempler med. 

Tirsdag 23. apr. Auktion 

Tirsdag 30. apr. Sæsonafslutning med ostemadder og 

hygge 

 
Forslag til temaer 

• Vandmærker Danmark, især krone II og krone III 

• DDR-vandmærker 

• Papirtyper Norge og Sverige 

• Tofarvede øremærker 
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Referat fra ordinær generalforsamling for sæson 2021 

- 2022 den 1. november 2022, afholdt hos Ældresagen, 

Torvet 5, Nørresundby.  
 

Dagsorden:  

1. Valg af dirigent 

2. Formandens beretning 

3. Kassererens beretning og regnskab 

4. Fastsættelse af kontingent 

5. Indkomne forslag 

6. Valg af bestyrelsesmedlemmer:  

a) Formand: Ole Dimpker (modtager genvalg)  

b) Bestyrelsen: Jørgen Sørensen (modtager genvalg)  

c) Bestyrelsen: Erling Sørensen (modtager genvalg)  

7. Valg af suppleanter  

a) Klaus Andersen 

b) John Aardestrup – modtager ikke genvalg 

8. Valg af bilagskontrollanter 

a) Albert Holkenberg 

b) Lars Drejer 

9. Valg af suppleant til bilagskontrollant 

a) Poul Christensen 

10. Eventuelt 

  

1. Valg af dirigent  

Bestyrelsen foreslog Albert Holkenberg som dirigent. Valgt.  

Dirigenten konstaterede at generalforsamlingen var lovlig indvarslet, og 

konstaterede, at 21 medlemmer var fremmødt. Eventuelle 

vedtægtsændringer vil så kræve 14 stemmer for.  

 

2. Formandens beretning.  

Formanden oplyste, at vi har 54 medlemmer. Siden sidste år er Ruth 

Sørensen afgået ved døden.  

 

I løbet af sæsonen har vi afholdt flere auktioner end tidligere med mange 

lots hver gang. Bestyrelsen har beset mange samlinger, men de fleste er 

ikke interessante for klubben, enten fordi de omfatter standardmateriale 

som FDC’er og postfrisk Danmark fra 1960-2000, eller fordi de er så 

omfattende, at vi ikke ville kunne sælge materialet i klubben. Vi fik 
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tilbudt Ruths samlinger af boet, og har allerede solgt en del af det. Og 

senest har vi købt John Aardestrups materialer, hvor vi har til mange 

auktioner. 

 

På mødeaftener er fremmødet gennemsnitligt på 24 medlemmer, hvilket 

er ganske fint. 

 

Vi har i år to 25 års jubilarer – Peter Ustrup og Carsten Andersen. Begge 

er inviteret og har takket ja til at deltage i juleafslutningen den 29. 

november.  

Efter to år med aflyst byttedag, forventer vi at kunne gennemføre 

byttedagen i Løvvanghallen den 4. februar. Vi udsender 

pressemeddelelse og håber på, at dagspressen vil interessere sig for 

dagen. Efter lukning af Løvvangskolen, er der ikke længere borde og 

stole til rådighed. Vi skal derfor leje det ude i byen. 

 

Beretningen blev godkendt.  

 

3. Kassererens beretning og regnskab  

Det kontrollerede regnskab blev fremlagt af kassereren. Han gennemgik 

regnskabet, der i år viste et underskud på 19.074 kr. Vi har udmeldt de 

medlemmer, der trods rykker ikke har betalt kontingent. Dermed skal vi 

heller ikke betale for dem til DFF. Udmeldte medlemmer er altid 

velkomne til at melde sig ind igen. Vores auktioner har givet et pænt 

overskud. Underskuddet på regnskabet skyldes primært, at vi har valgt at 

afskrive lagerbeholdningen. Det gør vi fordi det er umuligt at sætte en 

værdi på de materialer vi har modtaget eller købt til brug for vores 

auktioner. I stedet vil regnskabet vise hvor meget, der er indkøbt for, og 

hvor meget der er solgt for.  

 

Vi har valgt at vise udgiften til mødepræmier i regnskabet. Hidtil er de 

bare indgået som en mindre indtægt på auktionerne. De har i dette 

regnskabsår udgjort 3.600 kr. 

 

Der blev spurgt til hvad klubsamlingen omfatter. Lars Drejer fortalte, at 

det mest er en postkortsamling om Nørresundby, samt bøger om emnet. 

Tidligere blev samlingen udstillet på byttedagen. Der blev spurgt til 

værdien. Kassereren oplyste, at værdien har være uændret i mange år, og 

at samlingen nu vil blive hjemtaget fra Jørgen Jensen. Så vil vi revurdere 

værdien og hvad der skal ske med samlingen. 
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Der blev spurgt til, om det fortsat er relevant at have et beløb bundet til 

juniorklub. Kassereren henviste til, at der senere vil blive behandlet et 

forslag om at nedlægge den. 

 

Albert opfordrede bestyrelsen til at ændre vedtægterne, så vi får en intern 

revisor i stedet for en bilagskontrollant. Bestyrelsen oplyste, at dette er 

undersøgt, og at der ikke er nogen forskel på om de hedder det ene eller 

det andet. Det handler om, hvilke opgaver, der pålægges dem. Derfor har 

bestyrelsen nu beskrevet disse opgaver, og bilagskontrollanterne vil få 

beskrivelsen udleveret. . 

 

Regnskabet blev godkendt. 

 

4. Fastlæggelse af kontingent  

På trods af underskuddet vil bestyrelsen anbefale et uændret kontingent, 

idet vores formue kan bære dette.  

Det blev vedtaget enstemmigt.  

 

5. Indkomne forslag  

1) Juniorkontoen 

Lars Drejer har foreslået at juniorkontoen ophæves og beløbet overgår til 

det almindelige arbejde. Det er ikke sandsynligt, at der igen vil komme 

juniorer (under 18 år) i klubben. 

Forslaget blev vedtaget. 

 

2) Telefontilskud 

Der ydes telefongodtgørelse til formanden på 1.000 kr. om året. Lars 

Drejer har foreslået, at der også ydes en tilsvarende godtgørelse til 

kassereren, idet denne også har omkostninger ved arbejdet. 

Forslaget blev vedtaget. 

 

3) Frivillig om man vil være medlem af DFF 

Helge har foreslået, at det ikke skal være tvang, at være medlem af DFF. 

Det skal være det enkelte medlems beslutning. 

 

Helge begrundede forslaget. Han mener ikke, at vi får nogen værdi af 

kontingentet til DFF. Bladet kan vi undvære, og andet får vi jo ikke. Han 

mener ikke vi skal udmeldes af DFF, men bare, at vi laver en 

bestemmelse i vedtægterne, så det enkelte medlem selv kan bestemme 
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om man vil være medlem af DFF. 

 

Bestyrelsen oplyste, at DFF’s vedtægter siger, at klubbernes vedtægter 

ikke må stride imod DFF’s vedtægter. DFF’s vedtægter siger, at samtlige 

medlemmer i en tilknyttet klub skal meddeles til DFF, herunder hvem, 

der måtte være medlem af en anden klub, og derfor kan være C-medlem. 

Det betyder, at vi ikke kan lade nogle medlemmer stå uden for DFF. Så 

hvis forslaget skal gennemføres, kræver det, at klubben udmelder sig af 

DFF. Og det kan bestyrelsen ikke anbefale. Bestyrelsen mener, at såvel 

klub som medlemmer har gavn af medlemskabet, også ud over bladet. Bl. 

a. adgang til netsalg, hjælp til udstilling, og at DFF taler filateliens sag 

over for PostNord. 

 

Dirigenten spurgte om bestyrelsen har spurgt DFF om muligheden for 

frivillighed. Det har bestyrelsen ikke, fordi DFF’s vedtægter er klare på 

det felt. Dirigenten bad om, at bestyrelsen ville foreslå en ændring af 

DFF’s vedtægter. Det blev afvist, da bestyrelsen ikke kan støtte en sådan 

ændring. 

 

Dirigenten konkluderede derefter, at forslaget reelt så var et forsalg om 

udmeldelse af DFF. Dette kom til afstemning. 4 stemte for udmeldelse og 

17 imod.  

Forslaget blev nedstemt. 

 

6. Valg af bestyrelsesmedlemmer 

Ole Dimpker blev genvalgt som formand  

Til bestyrelsen blev Jørgen Sørensen og Erling Sørensen genvalgt. 

 

7. Valg af suppleanter 

Klaus Andersen blev genvalgt. Bjarne Kock blev valgt. 

 

8. Valg af bilagskontrollanter 

Albert Holkenberg og Lars Drejer blev genvalgt. 

 

9. Valg af suppleant til bilagskontrollant 

Poul Christensen blev genvalgt. 

 

10.  Eventuelt 

Helge foreslog at vi laver en folder om klubben, som kan udleveres på 

byttedagen.  
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Bestyrelsen syntes det var en god ide, og vil sørge for dette. 

 

Poul tog tråden op om DFF. Han mener vi må forudse en 

medlemsnedgang, og når vi ikke kan tilbyde et billigere kontingent, kan 

vi så i stedet hjælpe dem, der måtte have svært ved at overskue et 

medlemskab. Formanden var positiv over for dette, og sagde, at man til 

enhver tid er velkommen til at tage bekendte med på besøg på 

medlemsaftener, også et pænt antal gange, uden medlemskab. 

 

Vedtægter AaNF 

§ 1 

Klubbens navn og hjemsted 

Klubbens navn er Aalborg – Nørresundby – Frimærkeklub, Aa-N-F, og 

dens hjemsted er Aalborg kommune. 

§ 2. 

Formålsparagraf 

Klubbens formål er at øge interessen for samling af frimærker (filatelien) 

og forøgelse af medlemmernes samlinger ved køb, salg og bytte, samt 

bekæmpelse af falske frimærker. 

Klubben afholder ugentlige medlemsmøder i henhold til 

mødeprogrammet.         

§ 3. 

Optagelse af medlemmer 

Medlemskab er åbent for alle der tilslutter sig til klubbens formål. 

Medlemmer under 18 år optages som juniormedlem. 

Gæster kan overvære klubbens møder. 

§ 4. 

Kontingent 

Kontingent som gælder fra 1/10 til 30/9 året efter fastsættes af ordinær 

generalforsamling efter bestyrelsens indstilling. 

juniorer betaler særskilt kontingent. 

Kontingent er forfalden til betaling senest 15.10. 

Medlemmer der på trods af påkrav ikke har betalt kontingent, modtager 

en rykker.            § 5. 

Udmeldelse 

Udmeldelse skal ske til formand, kasserer eller næstformand. 

Hvis udmeldelsen sker inden 31.12. Kan der ske tilbagebetaling af 

halvdelen af kontingentet.     § 6. 

Eksklusion 
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Et medlem, der i væsentlig grad tilsidesætter de for klubben fastsatte love 

og regler samt de af generalforsamlingen trufne beslutninger eller i øvrigt 

handler uhæderligt eller modarbejder klubbens  

interesser, kan ekskluderes, dog kan det pågældende medlem indanke 

sagen for en generalforsamling, hvis afgørelse er endelig. 

Det medlem, der udmelder sig eller ekskluderes, har ingen andel i 

klubbens formue. 

§ 7. 

Ordinær generalforsamling 

Klubbens øverste myndighed er generalforsamlingen. Ordinær 

generalforsamling afholdes hvert år under 1. medlemsmøde i november, 

og indkaldes med mindst 14 dages varsel ved bekendtgørelse i 

medlemsbladet med angivelse af dagsorden. 

Stemmeret har alle medlemmer. Stemmeret kan kun udøves ved 

personligt fremmøde. 

Forslag til behandling på generalforsamling skal være klubben i hænde 

senest 7 dage før generalforsamlingen. 

 

§ 8. 

Dagsorden 

Dagsorden på den ordinære generalforsamling skal omfatte følgende 

punkter. 

1. Valg af dirigent. 

2. Formandens beretning for det forløbende år 

3. Fremlæggelse af det reviderede regnskab til 

godkendelse. 

4. Fastlæggelse af kontingent. 

5. Behandling af indkomne forslag. 

6. Valg af bestyrelsesmedlemmer. 

7. Valg af suppleanter 

8. Valg af bilagskontrollant 

9. Valg af bilagskontrollant suppleant 

10. Eventuelt 

§ 9. 

Ekstraordinær generalforsamling 

Ekstraordinær generalforsamling kan indkaldes af bestyrelsen og skal 

indkaldes, når mindst 1/3 af medlemmerne begærer dette. 
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Begæringen skal indeholde oplysning om det emne, der ønskes 

behandlet. Ekstraordinær generalforsamling skal afholdes senest 14 dage 

efter begæring er modtaget af klubben. 

 

§ 10. 

Generalforsamlingens ledelse 

Generalforsamlingens beslutninger træffes med simpelt stemmeflertal. 

Dirigenten foreslår afstemningsmåden. 

Over forhandlingerne på generalforsamlingen føres et referat, som 

underskrives af dirigenten. 

 § 11. 

Valg 

Valgbar til bestyrelsen er alle medlemmer. 

Bestyrelsen består af 5 medlemmer, der vælges for en toårig periode. 

Formanden dog for en etårig periode. 

2 bestyrelsesmedlemmer vælges i lige år og 2 i ulige år. 

Bestyrelsen konstituerer sig selv. 

2 bestyrelsessuppleanter, 2 bilagskontrollanter og 

bilagskontrollantsuppleant vælges hvert år.  

§12. 

Bestyrelse 

Bestyrelsen har den daglige ledelse af klubben, og træffer med bindende 

virkning beslutning i klubbens anliggender. 

Bestyrelsen fastsætter de bestemmelser, der skønnes nødvendige for 

opretholdelse af god ro og orden og god tone i klubben. 

Bestyrelsen er beslutningsdygtig, når mindst halvdelen af dens 

medlemmer er til stede. 

Bestyrelsen træffer sine beslutninger ved simpelt flertal. 

Klubben tegnes af formand og kasserer. 

For de af bestyrelsen på klubbens vegne indgåede forpligtelser hæfter 

alene klubbens formue. 

Bestyrelsen har ansvar for at der føres referat af alle bestyrelsesmøder og 

generalforsamlingen. 

Referaterne opbevares hos formanden eller sekretæren. 

§ 13. 

Regnskab og revision 

Klubbens regnskab går fra 1.10 til 30/9 kommende år. 

Klubbens regnskab skal kontrolleres af de i § 8 stk. 8 valgte 

billagskontrollanter. 
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§ 14 

Auktion 

Frimærker, der ønskes bortsolgt ved auktion, skal indleveres ved mødets 

begyndelse. Mærkerne skal være fejlfrie, dog kan 2. klasses mærker 

indleveres, når fejl og mangler angives tydeligt. 

Medlemmet betaler den af bestyrelsens fastsatte afgift for 

auktionsomslaget med klubbens navn. Klubben er kun formidler af 

auktionen, derfor har indlevereren alene ansvaret for materialets ægthed, 

kvalitet og pris. 

§ 15. 

Vedtægtsændringer 

Forandringer i disse vedtægter kan ske på enhver generalforsamling, når 

mindst 2/3 af de afgivne stemmer er for forslaget.Forslag til 

vedtægtsændringer skal med begrundelse angives til medlemmerne senest 

7 dage før generalforsamlingen 

§ 16. 

Klubben er tilsluttet "Danmarks Filatelist-Union". 

§ 17. 

Æresmedlemmer 

Æresmedlemmer kan udnævnes i klubben efter forslag af bestyrelsen på 

den ordinære generalforsamling. 

Æresmedlemmer nyder samme rettigheder som klubbens almindelige 

medlemmer, men betaler intet kontingent. 

§ 18. 

Klubbens ophævelse 

Til beslutning af klubbens ophævelse kræves, at mindst 2/3 af klubbens 

medlemmer er mødt på generalforsamlingen, at mindst 2/3 af de 

fremmødte stemmer for forslaget. 

Såfremt 2/3 af klubbens medlemmer ikke er mødt op på 

generalforsamlingen, skal bestyrelsen med mindst 8 dages varsel 

indkalde til en ekstraordinær generalforsamling, der skal afholdes inden 4 

uger efter den første generalforsamling. 

Forslaget kan på den anden generalforsamling vedtages med 2/3 af de 

fremmødte medlemmer. 

I tilfælde af opløsning af klubben overdrages overskydende penge og 

aktiver til, et af bestyrelsen vedtaget velgørende formål. 

 

 



22 
 

KUGLEPOSTVOGNEN 
Kilde: Wikipedia.org 

 

Fra 1624 blev der leveret post 
med postryttere og postvogne i 
Danmark, og fra 1653 kunne 
postvognene også tage 
betalende passagerer med. 
Det danske postvæsen 
kombinerede dog ikke altid 
transport af post og 
passagerer. På hovedpostruten 

mellem København og Hamburg blev der således i 1785 
indsat karrioler, der var åbne tohjulede hestevogne beregnet til 
brevpost. Men der var ofte problemer med forsinkelser og med våd og 
ødelagt post. Desuden var mængden af post vokset, så der ikke var 
plads nok på karriolerne, hvilket især blev et problem, efter at 
postvæsenet overtog udsendelsen af aviser.  

I 1805 havde man indset problemet, og startede derfor et projekt med 
at finde frem til et nyt og bedre køretøj til både denne og andre ruter. I 
1814 gav Generalpostdirektionen postmester Elias von Støcken til 
opgave at finde frem til et hurtigt og let køretøj, der havde god 
beskyttelse mod regn og fugt, og som ikke kunne tage passagerer 
med. Postmester von Støcken kontaktede vognmand Nørager, der 
var kontrahent på postruterne fra København til Helsingør og Korsør, 
og smedemester Dreyer som teknisk kyndig indenfor vognbygning. 
Under samtalerne mellem de tre mænd kom de frem til, at 
brevpostvognen skulle kunne rumme mindst 12 lispund (96 kg), have 
et lavt tyngdepunkt og almindelig sporvidde. Fadingen skulle være 
ophængt i fjedre for at mindske slitagen på brevene undervejs. Om 
vinteren skulle fadingen kunne tages af og sættes på en slæde.  

Smedemester Dreyer byggede en prototype efter de specifikationer, 
som han var blevet enig med von Støcken og Nørager om. Men for 
en sikkerheds skyld valgte von Støcken også at lade vognfabrikant 
Fifes enke bygge en prøvevogn efter de samme specifikationer. 21. 
juni 1815 blev begge vogne leveret til postvæsenet for prøvekørsler. 
Fife havde valgt en traditionel vogn med en firkantet lærredsbeklædt 
vognkasse ophængt i dobbelte fjedre. Dreyer havde derimod fundet 
frem til en usædvanlig konstruktion, hvor en kurv lavet 
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med kurvefletning og beklædt med gulmalet lærred var ophængt i 
jernbøjler med læderremme.  

De to vogne blev afprøvet på ruten mellem København og Korsør 
gennem to måneder. Dreyers vogn viste sig at være det bedste valg, 
blandt andet fordi den var meget lettere end Fifes vogn. Desuden 
kostede den kun 800 rigsdaler, hvor Fifes kostede 1.000 rigsdaler. I 
august 1815 besluttede Generalpostdirektionen at bestille seks 
hestevogne baseret på Dreyers konstruktion til hovedpostruten 
København-Altona (Hamburg).  

Kuglepostvognen vakte stor opsigt overalt, ikke mindst fordi den kørte 
forholdsvis hurtigt med en mil (7,5 km) i timen. Konstruktionen med 
fadingen viste sig at være en stor fordel, da man ikke behøvede at 
bringe den samme vogn helt frem til bestemmelsesstedet. To af 
postvognene kørte på strækningen mellem København og Korsør, en 
kørte på tværs af Fyn og de sidste tre fra Lillebælt til Altona. Da 
driften var kommet i gang, viste det sig imidlertid, at vognene ikke var 
holdbare nok. Fifes prøvevogn måtte derfor indsættes på den 
sjællandske del af ruten, så man kunne reparere Dreyer-vognene. 
Dreyer så sig nødsaget til at erstatte jernbøjlerne med langsgående 
bladfjedre i 1817, og den kurveflettede fading blev erstattet af en 
trækonstruktion.  

Kugleposten blev en succes for postvæsenet, der desuden drev en 
postrute fra Haderslev til Aalborg med tohjulede kuglepostkarrioler fra 
1833 til 1852. Mens kuglepostvognen var i drift, var der fire ugentlige 
afgange fra postkontoret i Købmagergade i København til 
Hamburg. Den sidste kuglepostvogn blev udrangeret i 1865, da de 
hurtigere postdiligencer havde overtaget meget af trafikken med 
større kapacitet, og fordi jernbanerne var ved at vinde frem. 
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